
POZNÁŠ  URBEX?

Počuli ste už niekedy o aktivite zvanej Urban exploration,  
alebo inak povedané Urbex? Viete, čo to je?

 
Urbex- mestský prieskum, je prieskum alebo infiltrácia na verejne neprístupné miesta. Človek 
venujúci sa urbexu sa nazýva urbexer.  Načo je vlastne celý ten urbex dobrý? V podstate ide 
o spoznávanie opustených chátrajúcich budov, v ktorých sa často skrývajú zaujímavé veci 
a je v nich nepopísateľná  atmosféra. Vojdete do budovy  a zrazu ste v úplne inom svete. 
Uvidíte veci, ktoré sa dnes už bežne nepoužívajú, zaujímavé grafity a môžete sa odreagovať 
v absolútnom tichu. Síce ide o adrenalínovú aktivitu, ktorá je na hrane zákona, nakoľko 
každá budova má svojho majiteľa a infiltrácia dnu je podľa zákona vlámanie, platia tu isté 
pravidlá, ktoré by mal dodržiavať každý urbexer. Tieto pravidlá sú: z objektu si neodnes nič, 
okrem videa či fotiek,  nikdy nechoď sám (podľa možností), snaž sa nič nezničiť a  nič po 
sebe nezanechať.
 
Tomuto netradičnému koníčku 
sa venuje aj jeden z troch 
najznámejších urbexerov na 
Slovensku- Dávid. Dávid má 27 
rokov, je z Tatier a v súčasnosti 
študuje na vysokej škole. S 
urbexom začal zhruba pred 
troma rokmi  a videá z jeho 
prieskumov nájdete na You-
Tube Dávid Urbex. Taktiež ho 
môžete sledovať na Instagrame 
davidurbexsk alebo Facebooku 
Dávid Urbex.

Ako si sa dostal k urbexu?

D: K urbexu ma doviedla 
priateľka Emka, ktorá tento 
koníček poznala už dlho. Roz-
právala mi o kúpeľoch Korytnica, 

ktoré sú roky opustené. Netrvalo 
dlho a vybrali sme sa na náš 
prvý spoločný urbex.

Ktoré miesto si preskúmal 
ako prvé?

Oficiálne môj prvý urbex bol v 
Gánovciach, kde sa nachádza 
bývalé rekračné zariadenie Ta-
travagónky. Avšak časom som 
zistil, že už dávno predtým som 
pár urbexov navštívil, len som 
nevedel, že sa to volá urbex. 
Pár rokov dozadu som občas 
navštívil pár squatov, sú to tiež 
opustené budovy, ktoré obývajú 
squateri. V Žiline bol squat Palác 
Sofia, kde som strávil polovicu 

leta s kamošmi, dnes je to už 
prerobená a funkčná budova. 

Čo ťa motivovalo k 
natáčaniu videí na youtube?

Už dávno som chcel tvoriť 
videá na youtube, komunikovať 
s ľuďmi a tvoriť nejaký obsah, 
prvé video na youtube som 
uploadol už v roku 2008, bolo 
to bikové video. Práve v urbexe 
som sa našiel.

Ako sa dostávaš k 
opusteným miestam?

Autom. Za ten čas, čo tvorím,  
dostal som sa do komunity 
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